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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP   

ZÁPIS ze 4. jednání 

Výboru pro národnostní menšiny ZHMP konaného dne 20. 9. 2023 v 16:00 hod. 

Zasedací místnost Rady HMP / 1. patro, MHMP-Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

   

Přítomni: Mgr. Jiří Knitl - předseda výboru, Ing. Eva Tichá, Arina Dolgopolova, Bc. Vratislav Freund, Bc. Jan Kolář  

(připojen online), Mgr. Natalie Kalajdžievová, Ph.D., Irena Nováková, PhDr. Petr Balla, Ján Balog, Mgr. 

Petr Skala, Ing. Igor Zolotarev, CSc., Ing. Eva Zajíčková, Branka Jočić, Mgr. František Bányai, Bc. Duc Anh 

Le, Ph.D. Mgr. Malgorzata Ewa Bejšovcová,  
 MgA. Jiří Sulženko, Ph.D. – ředitel odboru KUC MHMP (tajemník) 
 

Omluveni: Mgr. Jakub Stárek, Mgr. Hayato Josef Okamura, Magdalena Valdmanová, Stanislav Nekolný, MBA, Mgr. 

Michal Vronský; Mgr. Olga Mandová, Jana Krásná, Auhen Sidoryk, Michal Lašo,  
  

Hosté: JUDr. Jiří Pospíšil (připojen online) – náměstek primátora HMP, Lucie Kubesa – členka ZHMP, 
předsedkyně Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví, Ing. Šárka Zátková – 

zástupkyně ředitele Magistrátu pro sekci služeb občanům, Mgr. Petra Vinařová – odbor ZDR MHMP, 

Mgr. Martin Červený – ředitel PO HMP Hřbitovy a pohřební služby HMP, Mgr. Geti Mubeenová – KUC 

MHMP, Mgr. Jakub Štědroň, Ph.D. – ředitel Domu národnostních menšin o.p.s., Mgr. Radek Novák – 

Dům národnostních menšin o.p.s., PhDr. Renata Weinerová, CSc. – externí odborník, Dana Gregorová – 

OVO MHMP, Mgr. Jana Hajná – KUC MHMP, Ing. Michal Panocha – KUC MHMP, Bc. Jan Dužda – KUC 

MHMP, Matěj Vaňkát – KUC MHMP, Mgr. Markéta Hajská, Ph.D. - CSSP,  Mgr. Jan Dongres - KŘ PČR 

 

Jednání řídil: Mgr. Jiří Knitl, předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Schválení programu jednání a zápisu z 3. jednání dne 14.6.2023 

3. Volba ověřovatele zápisu ze 4. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

4. Situace pravoslavné části Olšanských hřbitovů 

5. Informace ke koordinaci pomoci uprchlíkům z Ukrajiny 

6. Pracovní skupina Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci Strategie romské integrace v HMP 

7. Aktuální informace k dotačnímu programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

8. Příprava 22. Setkání národnostních menšin 

9. Dům národnostních menšin o.p.s. (aktuální informace o činnosti) 

10. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

11. Různé 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Mgr. Jiří Knitl (dále jen „předseda Výboru“) přivítal přítomné členy Výboru pro národnostní menšiny ZHMP (dále jen 
„Výbor“), speciálně pak novou zástupkyni ředitele MHMP pro sekci služeb občanům - Ing. Šárku Zátkovou, paní Lucii 

Kubesu – členku ZHMP a předsedkyni Výboru pro životní prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP, náměstka 

primátora HMP – JUDr. Jiřího Pospíšila, který se jednání účastnil online formou, stejně jako člen Výboru Bc. Jan Kolář.  
V 16:07 hodin zahájil 4. jednání Výboru s tím, že v čase zahájení jednání bylo přítomno 14 členů, Výbor byl tedy 

schopen usnášení. 

2. Schválení programu jednání a zápisu z 3. jednání dne 14.6.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru vyzval přítomné, zda nemají připomínku nebo podnět k doplnění zápisu z minulého jednání. 
Následně požádal přítomné, zda mají nějaké návrhy ke změně programu. Jelikož tomu tak nebylo ani v jednom 

případě, bylo přikročeno k hlasování. 
 

Usnesení č. U-VNM-0017 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

1.  program 4. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

  pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

2.  zápis z 3. jednání, které se uskutečnilo dne 14. 6. 2023 

  pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

3. Volba ověřovatele zápisu ze 4. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru požádal přítomné, aby bylo přistoupeno k hlasování ve věci ověřovatele zápisu ze 4. jednání 
Výboru s tím, že navrhl, aby ověřovatelkou zápisu byla členka Výboru – paní Irena Nováková. Nikdo neměl jiný návrh 
a bylo tedy přistoupeno k hlasování. 
 

Usnesení č. U-VNM-0018 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ověřovatelem zápisu ze 4. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - paní Irenu Novákovou, členku  

Výboru 

    pro: 13, proti: 0, zdržel se: 1 (I. Nováková) 
 

V čase 16:12 přišel na jednání Bc. Duc Anh Le – počet přítomných členů stoupl na 15.  

4. Situace pravoslavné části Olšanských hřbitovů 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru předal slovo Mgr. Martinovi Červenému (ředitel PO HMP Hřbitovy a pohřební služby HMP), který 
uvedl, že téma tohoto bodu bylo rovněž předmětem jednání Rady vlády pro národnostní menšiny, která zasedala 19. 
9. 2023 a byl na něj přizván. Zásadním problémem Pravoslavného chrámu Zesnutí sv. Bohorodice zůstává 
nevhodnost jeho využívání pro účely farního chrámu, kam chodí spousta pravoslavných věřících. Během víkendových 
bohoslužeb v chrámu bývá běžně 200-300 lidí, přitom jeho kapacita je určena pro 30 lidí.  
Následně Mgr. Červený uvedl, že na předminulém jednání tohoto Výboru hovořil o přípravách rekonstrukce kaple, 
která je nyní v časovém skluzu z důvodu, že musela být nadvakrát vypisována veřejná zakázka, jelikož se do prvního 
vypsání nikdo nepřihlásil. V tuhle chvíli je podepsána smlouva s projektantem, který má do 20. 12. 2023 odevzdat 
kompletní projektovou dokumentaci. Plán rekonstrukce je stanoven na rok 2024. Pokud to dovolí klimatické 
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podmínky, mohly by být práce zahájeny na jaře 2024. Po dobu rekonstrukce bude kaple uzavřena. Přáním 
příspěvkové organizace Hřbitovy a pohřební služby HMP je, aby se pravoslavné eparchii podařilo najít po dobu 
rekonstrukce jiný prostor, který posléze bude využívat k bohoslužbám, aby se kaple na Olšanech vrátila k původnímu 
účelu – tj. pouze k pořádání pohřebních obřadů.  
 

V čase 16:20 přišla na jednání Mgr. Natalie Kalajdžievová, Ph.D. – počet přítomných členů stoupl na 16. 

 

Dále uvedl, že v poslední době bylo uskutečněno několik kontrol na základě podnětů ze strany veřejnosti. Stížnosti se 
týkají výlučně množství lidí při bohoslužbách. Dalším problémem je, že bohoslužby doprovází masivní žebrota, proto 
zmínil na tomto plénu, že aktuálně nezakazuje žebrání na pohřebišti žádné nařízení nebo městská vyhláška, která 
vyjmenovává prostranství, kde se žebrat nesmí.  
Ing. Zolotarev, CSc. vznesl dotaz na Mgr. Červeného, jaký je výhled využívání chrámu po rekonstrukci.  

Mgr. Červený reagoval, že byla z jejich strany přijata bezodkladná opatření proti poškození interiéru kaple. Jak již 
zmínil v rámci svého příspěvku, nejideálnější cestou je, aby klíče od kaple měla v držení správa pražských hřbitovů a 
kapli propůjčovala pouze k pohřebním účelům a zpřístupňovala ji jako památku. Jiný plán dosud není.  
B. Jočić vznesla dotaz, zda je přístupný veřejnosti vyhotovený posudek o stavu chrámu. Pokud je veřejně přístupný, 
kde ho lze nalézt. Dále uvedla, že nesouhlasí, že je chrám ve špatném stavu. Chápe, že je kaple vlhká, ale rozhodně 
není chrám (dle jejího vyjádření) jako celek v takovém stavu, že zde padají fresky apod.  

Mgr. Červený reagoval, že posudek není nikde zveřejněn, slouží jako podklad pro zpracování projektové 
dokumentace. Kvůli autorským právům lze poskytnout určitý výtah z posudku. Posléze zmínil, že fresky jsou 

poškozeny - zčernaly, a to kvůli zplodinám z hořících olejových svící, navíc v minulých letech došlo k neodbornému 
restaurování fresek. Ačkoliv to na první pohled nemusí tak vypadat, ale poškození jsou velmi výrazná – zvlášť 
podmáčení podzemní hrobky. 
B. Jočić reagovala, zda jí posudek může být zaslán.  
Mgr. Červený odpověděl, že se domluví s předsedou Výboru, zda jeho prostřednictvím může poskytnout možné 
informace (poznámka: rozsah podkladů bude možné poskytnout na základě součinnosti s odborem ZDR MHMP).  

Předseda Výboru reagoval, že požadované informace budou zaslány e-mailem. Dále potvrdil, že se prohlídky chrámu 

osobně zúčastnil a je nezbytně nutné jej opravit. Připomenul, že v minulém volebním období Výbor odhlasoval 
doporučení, aby se objekt vrátil ke svému původnímu účelu.  
Jako alternativu v souvislosti s uzavřením chrámu během rekonstrukce a následnému navrácení chrámu 
k původnímu účelu a nedostatkem míst pro pořádání pravoslavných bohoslužeb, předseda Výboru přečetl návrh 
usnesení, o kterém následně nechal hlasovat.  
 

Usnesení č. U-VNM-0019 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informace k aktuální situaci týkající se pravoslavné části Olšanských hřbitovů 

    pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

I I .   ž á d á  

   předsedu Výboru pro národnostní menšiny ZHMP, aby vstoupil v jednání s předsedou Komise Rady hl. m. Prahy    

   pro vztahy s církvemi, informoval ho o situaci a požádal o spolupráci v rámci agendy této komise – konkrétně   
   v otázce zajištění nových prostor pro aktivity pravoslavné církve.  

         pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

5. Informace ke koordinaci pomoci uprchlíkům z Ukrajiny 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru předal slovo Mgr. Geti Mubeenové, která přítomným poskytla výčet informací k dosavadní 
koordinaci pomoci uprchlíkům z Ukrajiny (viz příloha č. 1 tohoto zápisu).  
 

Ing. Zolotarev, CSc. se tázal, jaká je politika státu k uprchlíkům v souvislosti se školstvím (umístění na střední školy, 

vysoké školy). Je přesvědčen, že politika státu by k tomuto tématu měla být stavěna s výhledem do budoucna.  

 

Mgr. Mubeenová reagovala, že na národní úrovní je situace problematická, jelikož neexistuje jednotná strategie. 
Strategický dokument integrace a adaptace pro rok 2023 měl být předložen k projednání v září, dosud není 
zpracován, byl odložen. Současně nově vzniklé oddělení adaptace a integrace na úrovni Úřadu vlády je značně 
personálně oslabené. Na národní úrovni fungují koordinační struktury, nicméně zmocněnkyně pro lidská práva a 
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národní koordinátorka předložila plán na změnu fungování koordinační role. Diskutuje se o LEX Ukrajina 7, kam by se 

dosavadní problémy mohly přenést. V dlouhodobém horizontu se podpora státu zužuje.  
 

Ing. Zolotarev, CSc. reagoval, že dokud nebude známa statistika, kolik lidí je nepodchyceno systémem, tak se vytváří 
podhoubí pro konfliktní situace.  

 

J. Balog reagoval, že souhlasí s Ing. Zolotarevem, CSc., že je potřeba znát počet lidí, kteří propadávají systémem, aby 

se předcházelo případným konfliktům, které si nikdo nepřeje obzvláště ne Romové. 
 

Mgr. Mubeenová uvedla, že na území HMP je 90 000 osob, kterým byla udělena dočasná ochrana pouze pro Prahu. 

Osob, které nejsou schopny platit nájemné vlastními silami je zhruba 3 300 osob na území HMP (hromadná ubyt.).  
 

Ing. Tichá vznesla dotaz, zda se daří hledat i školská zařízení mimo Prahu.  

 

Mgr. Mubeenová reagovala, že na CNPUU kolegové z odboru SML MHMP, kteří zde asistují, pracují komplexně 
s klienty a hledá se volná kapacita i ve Středočeském kraji. Samostatnou kapitolou jsou speciální školy pro děti 
s tělesným postižením apod., a ty jsou kompletně plné.        
 

Usnesení č. U-VNM-0020 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace ke koordinaci pomoci uprchlíkům z Ukrajiny 

    pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

6. Pracovní skupina Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci Strategie romské integrace v HMP 

Předkladatel: Ján Balog, člen Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - zástupce romské menšiny 

 

Mgr. Knitl předal slovo J. Balogovi, který uvedl, že se intenzivně pracovalo na zřízení pracovní skupiny k implementaci 

romské strategie. Následně upozornil, že z dlouhodobého hlediska není možné, aby romský koordinátor vykonával 
práci na poloviční úvazek, proto je potřeba zajistit jeho celý pracovní úvazek a požádal, aby toto bylo předmětem 
usnesení. 
Předseda Výboru doplnil, že dosavadní návrh složení Pracovní skupiny Výboru k implementaci romské integrace 
v HMP, která je přílohou č. 2 tohoto zápisu, je otevřenou skupinou a její složení se bude vyvíjet podle toho, jak 

budou probíhat její jednání.  
Bc. Dužda informoval o procesu vytváření zmíněné pracovní skupiny. Zmínil, že probíhají jednání s některými odbory 
MHMP, které budou ještě nominovat své zástupce. Kontaktoval všechny dosavadní navržené osoby pracovní skupiny 
a jejich zastoupení potvrdily. 
Předseda Výboru doplnil na základě doporučení MgA. Sulženka, Ph.D. a Ing. Zátkové, že by uskupení mělo být spíše 
označeno expertní skupinou. Následně bylo přistoupeno k hlasování.  
 

Usnesení č. U-VNM-0021 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ke dni 20. 9. 2023, na základě usnesení č. U-VNM-0013 z 3. jednání Výboru pro národnostní menšiny ZHMP dne 
14. 6. 2023, zřízení Expertní skupiny Výboru pro národnostní menšiny ZHMP k implementaci Strategie romské 

integrace v HMP dle přílohy č. 1, a to pod vedením Jána Baloga, člena Výboru pro národnostní menšiny ZHMP - 
zástupce romské menšiny 

    pro: 15, proti: 0, zdržel se: 1  
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7. Aktuální informace k dotačnímu programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru předal slovo Ing. Panochovi, který v krátkosti představil novinky v návrhu dotačního programu pro 
oblast národnostních menšin na rok 2024 ve srovnání s dotačním programem pro rok 2023 (viz příloha č. 3 tohoto 

zápisu). Mgr. Hajná doplnila, že bude stejně jako vždy realizován seminář pro žadatele v rámci dotačního programu 
pro oblast národnostních menšin a dále pro oblast integrace cizinců. Předpokládané zařazení materiálu k vyhlášení 
dotačních programů je 25.9., následně budou podmínky dotačních programů zveřejněny na webových stránkách 
HMP. Členové Výboru zastupující národnostní menšiny budou obesláni s touto informací s žádostí o její předání 
spolkům jednotlivých národnostních menšin.  
Ing. Tichá vznesla dotaz, zda bude speciální dotační řízení na aktivity týkající se pomoci uprchlíkům z Ukrajiny. Mgr. 

Hajná upřesnila, že pro rok 2024 není toto plánováno s ohledem na to, že s největší pravděpodobností nebudou 

k dispozici finanční prostředky ze strany Dětského fondu OSN-Unicef. Program pro oblast integrace cizinců však 
počítá s podporou aktivit adaptace a integrace uprchlíků z Ukrajiny (zohledněno i v plánovaném navýšení 
alokovaných finančních prostředků, což je však závislé na schválení rozpočtu HMP). V případě, že by nastal takový 
vývoj situace, že by vyžadovala zajištění neplánované humanitární pomoci ve vztahu k uprchlíkům, pak by bylo nutné 
toto řešit operativně. Stejně jako to HMP aplikovalo již v předchozím období. 
 

Usnesení č. U-VNM-0022 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace týkající se dotačního programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024 

    pro: 16, proti: 0, zdržel se: 0 

8. Příprava 22. Setkání národnostních menšin 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru předal slovo Mgr. Štědroňovi, Ph.D. (dále jen ředitel DNM), který informoval, že 23. 11. 2023 se 
uskuteční již 22. ročník Setkání národnostních menšin. Letošní ročník se staronově uskuteční v Clam - Gallasově 
paláci. Tématem akce jsou národnostní menšiny a divadlo. Partnerem akce je Divadlo Na zábradlí, kde se bude 
odehrávat kulturní večer, který bude mít podobu divadelního představení z repertoáru uvedeného divadla. 
Plánovaný projekt se skládá ze tří bloků: minulost, přítomnost, dětské divadlo národnostních menšin.  
 

V čase 17:04 odešel z jednání člen Výboru J. Balog – počet přítomných členů klesl na 15. 

 

Předseda Výboru uvedl, že v rámci uvedené akce bude udělovat již potřetí ocenění za přínos k rozvoji menšinových 
kultur a interetnického porozumění v HMP. Toto ocenění vyplývá z Koncepce politiky hlavního města Prahy ve 
vztahu k národnostním menšinám pro léta 2021 - 2025. V této souvislosti upozornil, že je možné podávat nominace 

na ocenění ze strany široké odborné veřejnosti. Zmíněné nominace je možné podávat na e-mail Mgr. Jany Hajné 

(jana.hajna@praha.eu).  

 

Usnesení č. U-VNM-0023 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informace k přípravě 22. ročníku akce Setkání národnostních menšin 

         pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0 

9. Dům národnostních menšin o.p.s. (aktuální informace o činnosti) 

Předkladatel: předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

V čase 17:10 odešel z jednání člen Výboru Mgr. Balla – počet přítomných  členů klesl na 14. 
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Ředitel DNM informoval přítomné o akcích, kterých se Dům národnostních menšin o.p.s. (dále jen „DNM“) zúčastnil. 
Jednalo se o akce Barevná devítka na Praze 9, Pestrá Hostivař na Praze 15, Fresh senior festival na Praze 6, Zažít 
město jinak. Následně vyjádřil poděkování národnostním menšinám, které se akcí zúčastnily.  

Dále upozornil na plánované akce, které se uskuteční v prostorách DNM, konkrétně na výstavu ilustrací organizace 
BONA FIDE.  

Posléze uvedl, že v říjnu bude po dobu 1 týdne probíhat rekonstrukce parket ve společenském sále DNM. Dosavadní 
plánovaný program v sále tedy bude muset být omezen.     
Závěrem svého příspěvku se omluvil, že v prostorách šaten a sprch je stále uskladněn nábytek, který byl používán při 
výuce českého jazyka ukrajinským dětem. Nábytek bude brzy odstraněn a DNM bude opět sloužit v plném rozsahu 

aktivitám národnostních menšin a bude plnit účel, za jakým byla organizace zřízena.  
Mgr. Novák jen v krátkosti doplnil, že DNM na konci srpna spoluorganizoval Koncert ke dni nezávislosti Ukrajiny, 
který se uskutečnil na pražském Výstavišti. Přes nepříznivé počasí se akce podařila, jelikož se jí odhadem zúčastnilo 
1000 – 1200 osob.  

L. Kubesa vyjádřila poděkování řediteli DNM, jelikož spolupracuje DNM na akci Pestrá Hostivař. Praha 15 bude do 

budoucna ráda, když se jednotlivé národnostní menšiny budou chtít akce zúčastnit. 
 

Usnesení č. U-VNM-0024 

Výbor pro národnostní menšiny ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

aktuální informace k činnosti a provozu Domu národnostních menšin o.p.s 

    pro: 14, proti: 0, zdržel se: 0 

10. Prostor pro prezentaci aktuálních informací ze strany členů Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

Předseda Výboru předal slovo přítomným zástupcům národnostních menšin ve Výboru, aby měli možnost 
prezentovat aktuální informace o připravovaných akcích. 

Příspěvky členů Výboru zastupujících jednotlivé národnostní menšiny – viz příloha č. 4 zápisu.   

Informace o plánovaných akcích jsou také průběžně k dispozici na webových stránkách: 
www.prahanarodnostni.eu a www.dnm-praha.eu 

 

Paní Irena Nováková upozornila na stále přetrvávající problémy s nájmem ZŠ německo-českého porozumění 
Thomase Manna, o.p.s. a Gymnázia Thomase Manna z.ú. německé školy na Praze 8. Předseda Výboru se vyjádřil, že 
dle usnesení předchozího jednání hovořil s místostarostou MČ Praha 8 Dr. Ing. Fichtnerem, MBA (gesce školství) 
a dle posledních informací je záměrem MČ, aby došlo k odsvěření budovy, aby se stala majetkem HMP s cílem využití 
budovy pro střední školu zřizovanou HMP (i s ohledem na palčivou situaci v oblasti zajištění kapacit středních škol 
v Praze). Měl by v budově být však prostor i pro možnost fungování další školy. Aktuálně se však jedná 
o dlouhodobější proces směřující k odsvěření. Následně je teprve možné jednat s HMP – respektive radním HMP pro 

oblast školství.  

Ing. Eva Zajíčková kromě akce uvedené v přehledu připomenula, že říjen je měsícem české a slovenské vzájemné 
minulosti. Upozornila na program Slovenského Institutu (www.slovenskyinstitut.cz).  

Mgr. František Bányai poděkoval ze skvělou spolupráci s MHMP v souvislosti s ukrajinskou krizí. Uvedl, že se pokusí 
přesvědčit dětské divadlo Feigele, aby se zúčastnilo kulturního večera 22. Setkání národnostních menšin. Závěrem 
svého příspěvku upozornil na přednášky Židovského muzea v Praze, které jsou uvedeny na webových stránkách 
organizace (www.jewishmuseum.cz).  Nabídl možnost prohlídky židovských památek pro členy Výboru, jak tomu 

bylo již v minulosti. 

Mgr. Hajná přislíbila, že přehled akcí bude zaslán členům Výboru samostatně dříve než zápis s ohledem na blížící se 
termíny některých akcí (poznámka: přehled byl zaslán e-mailem 21.9.). 

 

 

11.    Různé 

Mgr. Skala se přihlásil o slovo s vědomím, že se nyní musí řešit naléhavější záležitosti, nicméně by se rád zeptal, 
v jakém stavu jsou práce na obnově Chrámu svatého archanděla Michaela.  

http://www.prahanarodnostni.eu/
http://www.dnm-praha.eu/
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Předseda Výboru reagoval, že by toto téma mohlo být navrženo jako bod dalšího jednání Výboru. Do té doby se 
k tématu zjistí veškeré informace a pokud by se nejednalo o stručné informace, byli by přizváni příslušní pracovníci, 

kteří by informace sdělili. Poděkoval za tento podnět.  

L. Kubesa poděkovala za možnost zúčastnit se tohoto jednání Výboru a jakožto předsedkyně Výboru pro životní 
prostředí, veřejný prostor a pohřebnictví ZHMP vyvine maximální součinnost při rekonstrukci kaple na Olšanských 
hřbitovech. Dále uvedla, že Komise Rady hl. m. Prahy pro vztahy s církvemi bude moci také vyvinout součinnost 

v souvislosti s vytipováním nemovitostí v majetku hlavního města Prahy pro použití církvemi.  

JUDr. Pospíšil doporučil, aby téma obnovy Chrámu svatého archanděla Michaela bylo zařazeno jako samostatný 
bod na další jednání Výboru. Současně nabídl, že zajistí přizvání Mgr. Skalického – ředitele OPP MHMP a příslušných 
pracovníků, kteří mají k tomuto tématu co říci.  

Jelikož nikdo z přítomných neměl žádný další příspěvek v rámci tohoto bodu, ukončil předseda Výboru v 17:45 hod. 

jednání. 

Další jednání Výboru je naplánováno na 1. 11. 2023 od 16 hodin na MHMP. 

                                                                     

 

 

 

                                                                                          Mgr. Jiří Knitl 
předseda Výboru pro národnostní menšiny ZHMP 

 

 

Přílohy: 
1. Výčet informací k dosavadní koordinaci pomoci uprchlíkům z Ukrajiny 

2. Expertní skupina Výboru k implementaci romské integrace v hl. m. Praze 

3. Prezentace k bodu 7 - novinky v dotačním programu pro oblast národnostních menšin na rok 2024  
4. Informace o plánovaných aktivitách prezentovaných zástupci národnostních menšin v rámci bodu 10 

 

 

 

Ověřil: Irena Nováková, členka Výboru pro národnostní menšiny ZHMP   

 

Zpracovali: Ing. Michal Panocha, specialista národnostních menšin a Mgr. Jana Hajná, vedoucí oddělení 
národnostních menšin a cizinců   


